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REFERAT AF ORDINÆR GENERALFORSAMLING 

Mandag den 19. marts 2007 kl. 15.00 afholdtes ordinær generalforsamling i Investeringsforeningen ABN 
AMRO Invest. Generalforsamlingen afholdtes i Moltkes Palæ, København.  

Dagsordenen var således:  

1. Bestyrelsens beretning for det forløbne regnskabsår 

2. Fremlæggelse af årsrapport til godkendelse 

3. Forslag fremsat af medlemmerne eller af bestyrelsen 

4. Valg af medlemmer til bestyrelsen 

5. Valg af revisorer 

6. Eventuelt. 

På generalforsamlingen deltog 9 medlemmer af foreningen, foreningens bestyrelse, foreningens revisor, 
direktøren for ABN AMRO Asset Management Administration A/S samt en repræsentant for forenin-
gens rådgiver ABN ARMO Asset Management Fondsmæglerselskab A/S.  

Foreningens formand Morten Riise-Knudsen bød velkommen og præsenterede bestyrelsen og forenin-
gens revision, samt den inviterede gæst fra foreningens rådgiver. 

Formanden informerede om, at generalforsamlingen i år som noget nyt optages på bånd, som efterføl-
gende lægges på foreningens hjemmeside.  

 
Valg af dirigent 
Som dirigent havde bestyrelsen udpeget advokat Stig Bigaard. Dirigenten konstaterede, at generalfor-
samlingen var lovligt indvarslet og beslutningsdygtig, samt at punkterne på dagsordenen var i overens-
stemmelse med vedtægternes § 15.  
 
Ad dagsordenens punkt 1: 
Bestyrelsens beretning for det forløbne regnskabsår 
Bestyrelsesformand Morten Riise-Knudsen gav en overordnet præsentation af foreningens udvikling i 
2006. Formanden konstaterede, at bestyrelsen i år vil indstille, at der udbetales et rekordstort udbytte, 
og med mindre foreningens medlemmer vælger at geninvestere udbytterne, vil den samlede effekt for 
foreningen blive et fald i formuen på over 10%.  

Formanden gennemgik herefter hovedpunkter fra årsberetningen. 

Herefter præsenterede direktør Torben G. Knappe, ABN AMRO Asset Management Administration A/S, 
markedsudviklingen for 2006. Direktørens præsentation blev indledt med en oversigt over formue og 
andele i de enkelte afdelinger. Direktøren gennemgik derefter udvikling og afkast i de enkelte afdelinger 
og sluttede af med en oversigt over afkast i de enkelte afdelinger pr. 16. marts 2007.  

Herefter gav direktøren ordet til chefstrateg Daniel Wekke Probst, ABN AMRO Asset Management 
Fondsmæglerselskab A/S. Daniel Wekke Probst indledte med at gennemgå 2006 i sammendrag og 
præsenterede derefter rådgivers forventninger til markedernes udvikling i 2007. 

Dirigenten gav herefter ordet til foreningens medlemmer.  

Jacob Vestergaard anmodede bestyrelsen overveje om indkaldelsen skulle ændres til næste år og at 
tidspunktet skulle lægges udenfor sædvanlig arbejdstid.  
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Jacob Vestergaard anførte herefter, at omkostningsprocenten i foreningens afdeling Rusland er for høj 
og at omkostningsprocenten ikke burde været knyttet op på markedsudviklingen men snarere være i 
form af en fast betaling.  

Jacob Vestergaard anførte endvidere, at afdeling Rusland har underperformet i forhold til afdelingens 
benchmark.  

Endelig anførte Jacob Vestergaard at skat burde være en parameter i foreningens investeringsstrategi. 

Direktør Torben G. Knappe svarede til spørgsmålet om indkaldelse og tidspunkt, at det lille fremmøde 
snarere skyldes, at der ikke er ændringer til afstemning og at løbende kommunikationen mellem forenin-
gen og dens medlemmer på Internettet i dag er meget anvendt.  

For så vidt angik tidspunktet for generalforsamlingen, anførte direktøren, at størstedelen af foreningens 
medlemmer har udtrykt ønske om, at generalforsamlingen ligger inden for normal arbejdstid. 

Til spørgsmålet om omkostningsprocenten forklarede direktøren, at foreningen har valgt at lægge admi-
nistrationen af foreningen i et investeringsforvaltningsselskab. Dette er et alternativ til at have medar-
bejdere ansat i foreningen. Det er således investeringsforvaltningsselskabet, som bærer de driftmæssi-
ge risici ikke foreningen. Administrationsaftalens honorarberegning afspejler også dette forhold. 

Vedrørende underperformance forklarede direktøren, at benchmark i afdeling Rusland udelukkende 
fungerer som pejlepunkt, da to meget store selskaber udgør størstedelen af beregningsgrundlaget for 
benchmark. Da investeringsforeningen skal have større spredning, kan benchmark ikke følges slavisk, 
men anvendes udelukkende som vejledning. Der vil formodentligt dukke andre benchmarks op med 
tiden, som vil egne sig bedre til investeringsforeninger.  

For så vidt angår spørgsmålet om, hvorfor skat ikke indgår som et investeringsparameter svarede direk-
tøren at størstedelen af formuen ligger i pensionsdepoter, hvorfor skat ikke er relevant.  

Herefter spurgte et medlem, Lars Christiansen, hvor meget foreningen betaler i beholdningsprovision til 
pengeinstitutterne. Lars Christiansen bad endvidere om en definition af begrebet ”finansielle instrumen-
ter” som anvendt blandt andet i beretningen pkt. 6.  

Direktøren svarede, at foreningen betaler ABN AMRO Asset Management Fondsmæglerselskab A/S for 
at markedsføre foreningen. Det er op til Fondsmæglerselskabet at tilrettelægge markedsføringen på den 
mest hensigtsmæssige måde. Foreningen kender ikke i detaljer markedsføringshonorarets anvendelse.  

Direktøren forklarede endvidere, at ”finansielle instrumenter” er en samlet betegnelse for værdipapirer. 

Herefter anmodede Jacob Vestergaard igen om ordet og bad om at bestyrelsen overvejer at inddrage 
skat som investeringsparameter i foreningens investeringsstrategi. Jacob Vestergaard anmodede endvi-
dere bestyrelsen om at omkostningerne afkobles kursudviklingen. 

Direktøren svarede, at det afgørende i foreningen er afkastets størrelse og at det derfor ikke er ønskeligt 
at anvende skat som del af investeringsstrategien. Det skyldes at størstedelen af formuen er placeret i 
pensionsdepoter.  

Til anmodningen om afkobling af omkostningerne fra kursudviklingen, svarede direktøren, at dette 
næppe er ønskeligt, da en afdeling som følge af drastiske fald i markedet, som tidligere set i forenin-
gens Afdeling Rusland, risikerer at blive hårdt ramt hvis man har aftalt en fast omkostning.  

Der var herefter ikke flere spørgsmål fra foreningens medlemmer. 

Generalforsamlingen tog beretningen til efterretning.  
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Ad dagsordenens punkt 2: 
Fremlæggelse af årsrapport til godkendelse og forslag til overskuddets anvendelse 
Dirigenten oplyste indledningsvist, at 24,3% af formuen var repræsenteret på generalforsamlingen. 
Heraf var 0,7% tilstede og 99,3% repræsenteret ved fuldmagt til bestyrelsen.  

Direktør Torben G. Knappe meddelte, at årsrapporten var godkendt af både foreningens bestyrelse og 
revisor. Direktøren gennemgik herefter foreningens hoved- og nøgletal. Det samlede resultat for for-
eningens ni afdelinger er opgjort til 873 mio. kr. Foreningens samlede formue er opgjort til 4,3 mia. kr. 
Bestyrelsens samlede honorar er 340 t. kr. Bestyrelsen har indstillet følgende udbytteprocenter: 

 

Afdeling Danske Obligationer 3,25 kr. pr. andel á 100 kr.  

Afdeling Danmark 62,00 kr. pr. andel á 100 kr.  

Afdeling Norden 1,50 kr. pr. andel á 100 kr.  

Afdeling Small Cap Europa 29,25 kr. pr. andel á 100 kr. 

Afdeling Europa 1,50 kr. pr. andel á 100 kr. 

Afdeling Global 1,00 kr. pr. andel á 100 kr. 

Afdeling Rusland 14,50 kr. pr. andel á 100 kr. 

Afdeling High Yield 8,00 kr. pr. andel á 100 kr. 

Afdeling Emerging Markets 5,75 kr. pr. andel á 100 kr.  

 
 

Direktøren præsenterede endvidere omkostningsprocenterne for 2006 og forklarede, at der er forskel på 
den opgørelsesmetode, som skal anvendes i henhold til foreningens vedtægter og den, som skal anven-
des i henhold til lovgivningen. Begge omkostningsprocenter var angivet på den præsenterede nøgletals-
oversigt.  

Der var ikke spørgsmål til årsrapporten.  

Generalforsamlingen godkendte herefter årsrapporten og forslaget til overskudsanvendelse.  

 
Ad dagsordenens punkt 3: 
Forslag fremsat af medlemmerne eller bestyrelsen 
Der var ikke fremsat forslag, hverken fra foreningens medlemmer eller bestyrelsen.  

 
Ad dagsordenens punkt 4: 
Valg af medlemmer til bestyrelsen 
I henhold til vedtægternes § 18, stk. 3 var bestyrelsesmedlem Lars Andersen på valg. Lars Andersen var 
indstillet på genvalg.  

Bestyrelsen foreslog genvalg af Lars Andersen. 

Dirigenten spurgte om der var andre forslag til medlemmer af bestyrelsen.  
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Foreningens medlem Dan Pilegaard foreslog, at men udvider antallet af bestyrelsesmedlemmer fra 4 til 
5. 

Dirigenten anmodede bestyrelsen om en indstilling hertil.  

Bestyrelsesformand Morten Riise-Knudsen anførte at den siddende bestyrelse fungerer godt, og er 
handlekraftig med det antal medlemmer den har i dag. Bestyrelsen fastholder at antallet af medlemmer 
er fire.  

Dirigenten konstaterede, at der herefter var anledning til afholdelse af afstemning om antallet af med-
lemmer i bestyrelsen.  

Resultatet af afstemningen blev: 2.328.693 stemmer for at bibeholde bestyrelsen med fire medlemmer.  

23.621 stemmer for at øge antallet af bestyrelsesmedlemmer til fem medlemmer. 

240 stemmer var blanke.   

Dirigenten kunne herefter konstatere, at bestyrelsen fortsat skal bestå af fire medlemmer.  

Generalforsamlingen valgte herefter enstemmigt Lars Andersen. Bestyrelsen består herefter af:  

 Morten Riise-Knudsen 

 Niels Ulrik Heine 

 Lars Andersen 

 Karin Madeleine Arnstedt. 

 
Ad dagsordenens punkt 5: 
Valg af revisorer 
Bestyrelsen foreslog genvalg af foreningens revisor KPMG C. Jespersen. 

Generalforsamlingen genvalgte enstemmigt KPMG C. Jespersen. 

 
Ad dagsordenens punkt 6: 
Eventuelt 
Dirigenten informerede om, at generalforsamlingen nu var kommet til punktet, hvor alt kunne drøftes, 
men intet vedtages og spurgte herefter om nogen ønskede ordet. 

Da ingen ønskede at ytre sig konstaterede dirigenten, at generalforsamlingen var afsluttet. 

Herefter takkede formanden dirigenten og medlemmerne for deres deltagelse og hævede generalfor-
samlingen kl. 16.40.  

 

Dirigent: 

 

 

Stig Bigaard 
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